
Resumé af ordinært møde i Skt. Elisabeth Kirkes menighedsråd 06.05.23 

 
Til stede: Sognepræst Michal Bienkowski (MB), Marymalar Elden (ME), Mitek Wozniak (MW), Anders Ravn 
Jepsen (ARJ), Charbel Saab (CS), Zdzislaw Socinski (ZS) og Birgit Bidstrup Jørgensen (BBJ), referent. Desuden 
kasserer Paul Hanna (PH). 
Afbud fra: Sebastian van der Meer (BM), Jeniton Soosaithas (JS) 
 

1. Sket siden sidst  

Fastelavn gik fint 

Fasteretræten ved pastor Sigurd Sverre Stangeland havde ca. 20 deltagere, som havde en rigtig 

udbytterig dag.   

Nye lysekroner er monteret og giver tilfredsstillende belysning. Efterhånden kan måske vi skifte 

lyskilderne ud med nogle lidt svagere, da nogle synes, at lyset er lidt for stærkt. Samlet udgift for 

lysekroner og pærer blev 6.952 kr.   

Fælles arbejdsdag den 01.04. havde rigtig stor deltagelse, og mange opgaver blev klaret i godt 

samarbejde. 

Den stille uge og påske: God tilslutning til liturgierne og godt engagement fra menigheden. Alt 

forløb fint.  

 

2. Til- og afgået post: 

Alt er videresendt.  

Brev om STG’s Gavefond vedr. mulighed for at søge legater. BBJ undersøger vilkår og 

ansøgningsfrister med henblik på, om der kan søges legat til maling af vinduer i søsterhus eller 

udskiftning af vinduer. Tages op som punkt på næste møde.  

 

3. Kommende arrangementer  

20.05.: Ti børn modtager deres 1. hellige kommunion. 

21.05.: Valfart til Åsebakken: Medlemmer af menigheden i Holbæk kan evt. køre med bussen fra 

Slagelse, men må i så fald stige på der. Ellers opfordres menigheden i Holbæk til samkørsel.   

27.05.: Pinse  

29.05.-02.06.: Sognepræsten er bortrejst. 

10.06.: Kristi Legems og Blods fest med procession gennem byen. 

Sommerperioden: Sognepræsten forventer at holde sommerferie mellem 10. juli og 4. august. 

20.08.: Firmelse i Slagelse af seks firmander fra Holbæk, seks fra Slagelse og en fra Kalundborg.  

 

4. Næste møde i menighedsrådet: den 12.08.23 kl. 13. 

 

5. Nyt om fjernvarme  

Foreløbig intet nyt. Vi afventer besked fra Holbæk Kommune, der endnu ikke har planer for vores 

område.  

 

6. Maling af søsterhus  

ZS har talt med en håndværker, som ikke kan få tid til opgaven lige nu. Udsættes til næste møde. 

 

7. Status for udskiftning af seks små vinduer i kirken  



Kun en enkelt rude mangler stadig at blive skiftet. MW og ZS har skiftet resten. Menighedsrådet 

takker for indsatsen. 

 

8. Flugtvejsskilte efter brandmyndighedernes krav  

Punktet udsættes til næste møde, hvor JS kan være til stede. 

 

9. Status for kirkeskattekampagne  

BBJ har besvaret kirkeskattekonsulentens forespørgsel om forløbet af vores aktiviteter for at øge 

indbetalingerne. Der er kommet nogle nye tilmeldinger. 

BBJ skriver på menighedsrådets vegne en artikel i næste sogneblad om, hvad menigheden faktisk 

har fået for den kirkeskat, de betaler, og hvilke udgifter til projekter menighedsrådet står over for.  

 

10. Planer for en valfart (MB) 

En valfart er stadig på idéplanet. Der bør nedsættes en idé- og planlægningsgruppe med 

medlemmer fra de tre menigheder for at komme videre med projektet.  

 

11.  Eventuelt: Ingen punkter 

 

12. Godkendelse af dette mødes referat: Godkendt 

 


